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Protokół Nr VIII/19/2020 

z XIX sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 15 lipca 2020 r. 

 

Sala teatralna Zespołu Szkół Tekstylno – Gospodarczych w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 14 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący odczytał zaproponowany porządek 

obrad, po czym zapytał, czy ktoś chciałby zaproponować zmiany. 

Pan Wójt poprosił o wprowadzenie do porządku obrad dwóch dodatkowych punktów                             

tj. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty oraz Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia 

porozumienia z Gminą Sokołów Małopolski w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

miejscowości Trzeboś Podlas w Gminie Sokołów Małopolski, powiedział iż zmiana pierwszej 

uchwały wynika z oszczędności, jakie udało się uzyskać na gospodarce odpadami, polega                    

na tym, że wprowadza się zapis W przypadku gdy nieruchomość zamieszkuje od 1 do 5 osób  

– stawka opłaty wynosi 16,00 zł od jednego mieszkańca miesięcznie, a w przypadku gdy 

nieruchomość zamieszkuje 6 i więcej osób – stawka opłaty wynosi łącznie 90,00 zł miesięcznie, 

jest to krok w kierunku rodzin wielodzietnych i wielopokoleniowych, druga uchwała dotyczy 

współpracy „transgranicznej” z sąsiednim samorządem,  ta dotyczy dostarczania wody dla 

mieszkańców Trzebosi, Gmina Sokołów wykonuje wiele prac związanych z utrzymaniem dróg, 

które częściowo leżą na terenie Gminy Rakszawa, dodał iż takich uchwał będzie więcej. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż również On chciałby wprowadzić zmiany                        

do porządku obrad i wprowadzić do porządku obrad dwa dodatkowe punkty tj. Podjęcie 

uchwały w sprawie ponownego zwrócenia się do Powiatu Łańcuckiego z apelem w sprawie 

modernizacji ewidencji gruntów w Gminie Rakszawa oraz Podjęcie uchwały w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Wójta. Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zaproponować 

inne zmiany, w związku z tym, że nikt nie zaproponował innych zmian poddał pod głosowanie 

zaproponowane zmiany. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy w związku z przyjęciem zmiany poddał pod głosowanie 

zmieniony porządek obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

 

Zatwierdzony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołów z XVI, XVII i XVIII sesji Rady Gminy 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 
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5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia Technikum z Zespołu Szkół Tekstylno                          

– Gospodarczych im. Bolesława Żardeckiego w Rakszawie 

8. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Technikum w Rakszawie 

9. Podjęcie uchwały w sprawie programu wspierania uzdolnionych uczniów 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 

nieruchomości (386/3 Rakszawa) 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 

nieruchomości (390/9 Rakszawa) 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (737/2 Węgliska) 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (737/4 Węgliska) 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia miejsc i sposobu prowadzenia handlu poza 

targowiskiem 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Rakszawa 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu korzystania z parkingów 

niestrzeżonych zlokalizowanych na terenie Gminy Rakszawa 

17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty dla pierwszej grupy taryfowej odbiorców 

usług zbiorowego odprowadzania ścieków w okresie od 1 lipca 2020 r. do 31 grudnia 

2020 r. z terenu Gminy Rakszawa 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Sokołów Małopolski                   

w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę miejscowości Trzeboś Podlas w Gminie 

Sokołów Małopolski 

20. Podjęcie uchwały w sprawie ponownego zwrócenia się do Powiatu Łańcuckiego                         

z apelem w sprawie modernizacji ewidencji gruntów w Gminie Rakszawa 

21. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2020 

23. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Rakszawa za 2019 rok oraz debata 

24. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wójtowi gminy Rakszawa wotum zaufania 

25. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rakszawa za 2019 rok 

26. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za 2019 rok dla Wójta Gminy 

Rakszawa 

27. Wnioski i zapytania radnych 

28. Sprawy różne 

29. Zakończenie obrad 
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Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad  

tj. przyjęcia protokołów z XVI, XVII i XVIII sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi 

do protokołów, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z XVI sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady 

Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady 

Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad 

tj. informacji Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący poinformował zebranych, iż w minionym okresie wraz z Panem 

Wójtem dokonali objazdu całej Gminy, notując wszystkie sprawy, które trzeba wykonać, 

uczestniczyli w uroczystym zakończeniu roku szkolnego klasy VIII w Szkole Podstawowej               

Nr 1. Pan Przewodniczący uczestniczył w posiedzeniu Komisji Społecznej i Gospodarczej oraz 

przygotowywał dzisiejszą sesję. Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt czwarty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. Pan Przewodniczący                             

o przedstawienie informacji poprosił Pana Wójta J. Szubart. 

Pan Wójt przywitał wszystkich przybyłych na dzisiejszą sesję, w szczególności Pana Karola 

Ożóg – radnego Sejmiku Województwa Podkarpackiego, poinformował zebranych, iż Pan 

radny bardzo często wspomaga Gminę Rakszawa w różnych działaniach związanych z 

pozyskaniem środków unijnych, w realizacji inwestycji na naszym terenie, w ostatnim czasie 

za pomoc przy zawarciu umowy na rozbudowę infrastruktury wodociągowo – kanalizacyjnej 

na terenie Gminy Rakszawa, a wcześniej za pomoc w zrealizowaniu długo oczekiwanej 

budowy chodnika w Rakszawie Potok. Wracając do między sesyjnej działalności powiedział, 

że polega ona między innymi na spotkaniach z różnego rodzaju instytucjami i 

przedstawicielami władzy zarówno rządowej, jak i samorządowej, parlamentarzystami, 

związanymi z pozyskiwaniem dodatkowych środków, które w dużej liczbie udaje się uzyskać. 
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Ostatni okres skupiony był na zamykaniu i organizowaniu budżetu, rok 2020 nie jest rokiem 

łatwym, spadki dochodów mieszkańców i przedsiębiorców boleśnie odbijają się na budżecie 

Gmin, które czerpią środki z podatków od osób prawnych i fizycznych, a w czasie pandemii 

nastąpił taki spadek. W naszej Gminie na szczęście profit przynoszą działania podjęte w tamtym 

roku i zamiast ograniczać wydatki budżetowe są one poszerzane, co widać w uchwale 

dotyczącej zmiany budżetu na 2020 rok, gdzie wkładane są następne inwestycje. Pojawiają się 

kolejne dofinansowania, w związku z czym na kolejnych sesjach będą się pojawiać następne 

inwestycje. Pan Wójt powiedział, iż w okresie międzysesyjnym Gmina podjęła współpracę z 

Gminą Sokołów, z czym związana jest podejmowana na dzisiejszej sesji uchwała, takich 

uchwał będzie więcej, gdyż taka współpraca przynosi wymierne korzyści, również finansowe, 

cały czas trwają prace związane z rozbudową sieci wodociągowej i kanalizacyjnej, Wójt 

nadzoruje Spółkę Komunalną, która opracowuje inwestycję związaną z nową stacją uzdatniania 

wody, szacowany koszt to około 4.000.000,00 zł, dodał iż zaopatrzenie w wodę jest jednym z 

podstawowych zadań, jakie Gmina Musi realizować. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt piąty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy. 

Pan Wójt oddał głos Pani Sekretarz. 

Pani Sekretarz powiedziała, iż na poprzedniej sesji zostały podjęte uchwały:  

 Uchwała Nr XVIII/139/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 7 maja 2020 roku w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XVII/135/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 7 kwietnia 2020 roku 

– uchwała jest w trakcie realizacji,  

 Uchwała Nr XVIII/140/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 7 maja 2020 roku w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2020 – uchwała jest w trakcie 

realizacji, 

 Uchwała Nr XVIII/141/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 7 maja 2020 roku w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2020 – 2026                    

– uchwała jest w trakcie realizacji, 

 Uchwała Nr XVIII/142/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 7 maja 2020 roku w sprawie 

przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rakszawa w 2020 r. – uchwała została 

przesłana do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego                       

i została opublikowana po pozycją  2260, 

 Uchwała Nr XVIII/143/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 7 maja 2020 roku w sprawie 

podjęcia prac nad projektami uchwał zmierzających do obniżenia podatków lokalnych 

w Gminie Rakszawa oraz innego wsparcia dla mieszkańców – uchwała będzie miała 

zastosowanie na etapie tworzenia nowego budżetu. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Sekretarz, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia Technikum z Zespołu Szkół Tekstylno – 
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Gospodarczych im. Bolesława Żardeckiego w Rakszawie, o przybliżenie projektu uchwały 

poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani J. Wiśniowska – Dyrektorowi Zespołu Ekonomiczno 

Administracyjnego Szkół i Przedszkola. 

Pani J. Wiśniowska powiedziała, iż w dniu 27 stycznia 2020 r. Rada Gminy Rakszawa podjęła 

uchwałę nr XV/118/20 w sprawie zamiaru likwidacji Technikum wchodzącego w skład 

Zespołu Szkół Tekstylno – Gospodarczych im. Bolesława Żardeckiego w Rakszawie,                              

a likwidacja szkoły wchodzącej w skład zespołu szkół jest możliwa po uprzednim wyłączeniu 

tej szkoły z zespołu. Zgodnie z art. 91 ust. 7 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo 

oświatowe organ prowadzący zespół szkół lub placówek albo szkół i placówek może wyłączyć 

z zespołu szkołę lub placówkę, włączyć do zespołu szkołę lub placówkę, a także może 

rozwiązać zespół. W myśl tej ustawy zadania i kompetencje organu prowadzącego, określone 

w art. 91 ust. 7 wykonuje Rada Gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani J. Wiśniowska, po czym otworzył dyskusję,    

w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż opinia Komisji na temat tej uchwały jest 

pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wyłączenia Technikum z Zespołu Szkół Tekstylno                                     

– Gospodarczych im. Bolesława Żardeckiego w Rakszawie. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XIX/144/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie wyłączenia Technikum z Zespołu 

Szkół Tekstylno – Gospodarczych im. Bolesława Żardeckiego w Rakszawie, odczytał jej treść, 

po czym uznał punkt siódmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                           

tj. podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Technikum w Rakszawie. Pan Przewodniczący                        

o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani J. Wiśniowska. 

Pani J. Wiśniowska powiedziała, iż jak wspomniała przy poprzedniej uchwale Rada Gminy                   

w dniu 27 stycznia 2020 r. Rada Gminy Rakszawa podjęła uchwałę nr XV/118/20 w sprawie 

zamiaru likwidacji Technikum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Tekstylno                                              

– Gospodarczych im. Bolesława Żardeckiego w Rakszawie, była to uchwała w sprawie zamiaru 

likwidacji, a ta uchwała jest uchwała właściwą. Gmina Rakszawa rozpoczynając procedurę 

wypełniła warunki zgodnie z art. 89 ust. 1 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe 

poprzez podjęcie uchwały Nr XV/118/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 stycznia 2020 r.                   

w sprawie zamiaru likwidacji Technikum wchodzącego w skład  Zespołu Szkół Tekstylno                      

– Gospodarczych im. Bolesława Żardeckiego w Rakszawie, następnie przekazano 

Podkarpackiemu Kuratorowi Oświaty w Rzeszowie w dniu 31 stycznia 2020 r. zawiadomienie 

o zamiarze likwidacji szkoły wraz z podjętą uchwała oraz wnioskiem o wydanie opinii                            
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w przedmiotowej sprawie, następnie wystąpiono do Starosty Jarosławskiego z wnioskiem                      

o zawarcie porozumienia mającego na celu zapewnienie kontynuacji nauki dla uczniów 

likwidowanej szkoły, po czym zawiadomiono o zamiarze likwidacji szkoły: rodziców uczniów, 

a w przypadku uczniów pełnoletnich – tych uczniów. Podkarpacki Kurator Oświaty                                 

w Rzeszowie postanowieniem nr PiP.542.29.2020 z dnia 3 marca 2020 r. wyraził pozytywną 

opinię w sprawie likwidacji Technikum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Tekstylno                                             

– Gospodarczych im. Bolesława Żardeckiego w Rakszawie. Pani Dyrektor powiedziała, iż do projektu 

uchwały zostało dołączone szczegółowe uzasadnienie, gdyby radni mieli pytania to na nie odpowie.   

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani J. Wiśniowska. 

Pan Wójt powiedział, iż likwidacja szkoły zawsze wiąże się ze smutkiem, ta szkoła ma bardzo 

bogatą i długotrwałą historię, szkoła jest po to, aby uczyć młodzież, jeżeli tej młodzieży nie ma 

sens szkoły przestaje istnieć i sama z siebie podlega likwidacji, Technikum jest szkołą 

ponadpodstawową, ponadgimnazjalną, a dla takich szkół organem prowadzącym jest Powiat, 

uczniowie z terenu Gminy Rakszawa uczą się także w powiatach Leżajskim, czy Rzeszowskim, 

od lat w tej szkole obserwowana była zniżkowa tendencja uczestnictwa uczniów w naborze do 

tej szkoły, również tych z Gminy Rakszawa, na 774 absolwentów szkół podstawowych z terenu 

Powiatu Łańcuckiego tylko 12 zdecydowało się złożyć podania do tej szkoły w poprzednim 

roku, na 790 absolwentów gimnazjów z Powiatu Łańcuckiego, tylko 20 zdecydowało się 

uczęszczać do tej szkoły, w związku z tym subwencja wynosi około 500.000,00 zł, a same 

wynagrodzenia personelu pedagogicznego to koszt prawie 1.000.000,00 zł, pozostałe koszty 

powodowały to, że szkoła wymagała dofinansowania rzędu nawet 1.500.000,00 zł, od chwili 

przejęcia szkoły do jej funkcjonowania Gmina dołożyła dużo ponad 6.000.000,00 zł. przez te 

lata Gmina dokładała wszelkich starań i dążyła do tego, aby ta szkoła istniała, niestety nie udało 

się osiągnąć większych naborów, jednym z powodów jest to, że szkoła jest na uboczu 

województwa, jeżeli chodzi o komunikację mieszkańcy innych gmin niechętnie będą                                 

tu przyjeżdżać ze względu na brak dostępu sieci komunikacyjnej. Pan Wójt powiedział,                           

iż likwidacja Technikum nie oznacza, że ten budynek zniszczeje i zostanie zamknięty, jak 

widać obiekt jest ładny, Gmina w niego inwestuje bardzo duże środki, oprócz tych na bieżące 

funkcjonowanie Gmina włożyła kilka milionów złotych na salę gimnastyczną i salę teatralną, 

na remonty klasopracowni i wyposażenie tego budynku. Pan Wójt powiedział, iż zostaną 

podjęte działania zmierzające do przeniesienia do tego obiektu najstarszych klas ze szkoły 

podstawowej, która jest ciasna, nie posiada swojej sali gimnastycznej, tu młodzież będzie miała 

dostęp do sali gimnastycznej i sali teatralnej, do dwóch siłowni. W związku z tym, że szkoła 

podstawowa zostanie częściowo przeniesiona, uczniowie nie będą musieli się uczyć                                

na najniższym poziomie szkoły podstawowej, gdzie jest ciemno dostęp do światła jest 

niewielki, a znajdują się tam najmłodsze dzieciaki. Pan Wójt powiedział, że w związku z tym, 

że w szkole podstawowej zwiększy się liczba pomieszczeń będzie możliwość zwiększenia 

liczby oddziałów przedszkolnych, w tej chwili opracowywana jest dokumentacja związana                     

z lokalizacją żłobka na terenie Gminy. Pan Wójt powiedział, że gdyby nabór był 40 – 50 

uczniów na 2 – 3 klasy, to można by myśleć o utrzymaniu tej szkoły, ale w sytuacji gdy jest to 

12 uczniów na 2 – 3 kierunki „sami siebie oszukujemy, że szkoła istnieje”. 

Przewodniczący Komisji Społecznej podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję, 

w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż opinia Komisji na temat tej uchwały jest 

pozytywna. 
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Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie likwidacji Technikum w Rakszawie. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XIX/145/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie likwidacji Technikum                                 

w Rakszawie, odczytał jej treść, po czym uznał punkt ósmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie programu wspierania uzdolnionych uczniów. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt przypomniał, iż przed chwilą mówił, ile Gmina dokłada do szkoły, w której uczy się 

kilkunastu – kilkudziesięciu uczniów, dlatego środki finansowe, które Gmina zaoszczędzi 

likwidując tę szkołę, będzie można zainwestować w młodzież, która chce się uczyć i chce się 

rozwijać, środki finansowe można przekazać na rozwój infrastruktury szkolnej, można też 

zainwestować w wspieranie najzdolniejszych uczniów, w związku z czym uruchamiany jest 

nowy program, do tej pory niefunkcjonujący w Gminie Rakszawa, program wspierania 

uzdolnionych uczniów jeżeli zostanie przyjęty zacznie funkcjonować od nowego roku 

szkolnego, będzie promował uczniów wyróżniających się, nie tylko wysokimi ocenami, ale 

również uzdolnionych artystycznie, jest to program, który funkcjonuje w niewielu gminach. 

Pan Wójt nawiązując do poprzedniej uchwały powiedział, że Gmina nie oszczędza na oświacie, 

chce lokować środki w coś, co mówiąc kolokwialnie przyniesie zysk, a ten zysk, to uzdolnione 

dzieci i to w nie trzeba inwestować. Program y wspierania zdolnych uczniów z innych środków 

już trwają, od poprzedniego roku jest przyznawana nagroda Wójta, w tym roku również będzie 

przyznana, w tamtym roku był to najlepszy uczeń w Gminie, w tym roku nagroda będzie 

rozszerzona i będzie przyznana najlepszemu uczniowi w szkole, z uwagi na pandemię nagrody 

będą wręczone tym uczniom w miesiącu wrześniu. Pan Wójty powiedział, iż na kolejnych 

sesjach będą wprowadzane następne programy wspierające m. in. nauczycieli.   

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję,                         

w temacie tej uchwały  

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż opinia Komisji na temat tej uchwały jest 

pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                         

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie programu wspierania uzdolnionych uczniów. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XIX/146/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie programu wspierania 
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uzdolnionych uczniów, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziewiąty porządku obrad za 

wyczerpany. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny nieruchomości 

(386/3 Rakszawa). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana 

Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż w tym roku ruszył program związany z rozbudową dróg 

wewnętrznych, wielu mieszkańców nie posiada uregulowanych dojazdów do nieruchomości, 

korzystają z dróg zbiorczych, których wraz z sąsiadami są właścicielami, ponadto z tych dróg 

korzystają inni mieszkańcy, którzy nie są ich właścicielami, a drogi funkcjonują od lat, dopiero 

kiedy dochodzi do remontu drogi okazuje się, że Gmina nie jest jej właścicielem, w związku                   

z czym wychodząc naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców rozpoczęte zostały prace związane 

z pozyskiwaniem działek na poszerzenie i rozbudowę dróg publicznych oraz dróg 

wewnętrznych, w związku z czym będą pojawiać się wnioski o przyjęcie nieruchomości                       

w formie darowizny od prywatnych właścicieli. Zarówno ta, jak i następna uchwała są związane 

z taką sytuacją. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż opinia Komisji na temat tej uchwały jest 

pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XIX/147/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie                      

w formie darowizny nieruchomości, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziesiąty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny nieruchomości 

(390/9 Rakszawa). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana 

Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż uzasadnienie jest takie, jak do poprzedniej uchwały, działka ta leży 

bezpośrednio przy działce omawianej poprzednio, stanowi kompleks drogi wewnętrznej. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż opinia Komisji na temat tej uchwały jest 

pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                         

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 

nieruchomości. 
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W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XIX/148/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie                     

w formie darowizny nieruchomości, odczytał jej treść, po czym uznał punkt jedenasty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (737/2 Węgliska). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej 

uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt przypomniał, iż w dochodach budżetu założonych jest około 500.000,00 zł ze 

sprzedaży nieruchomości, w związku z czym pewne nieruchomości muszą być sprzedawane, 

m. in. działki wskazane do sprzedaży w dzisiejszych dwóch uchwałach, te uchwały są ze sobą 

powiązane, te nieruchomości stanowią kompleks, jeżeli o nie chodzi, to jest duże 

zainteresowanie, w związku z czym można liczyć na istotne środki, jeżeli chodzi o budżet 

Gminy.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż opinia Komisji na temat tej uchwały jest 

pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                       

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XIX/149/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

dwunasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (737/4 Węgliska). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej 

uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż uzasadnienie jest takie samo, jak dla poprzedniej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż opinia Komisji na temat tej uchwały jest 

pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 
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głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XIX/150/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

trzynasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie określenia miejsc i sposobu prowadzenia handlu poza 

targowiskiem. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt przypomniał, iż z uwagi na warunki sanitarne i konieczność prawidłowego 

prowadzenia targowiska, targowisko gminne zostało zlikwidowane, w ciągu tygodnia do 

prowadzenia handlu przyjęło się inne miejsce udostępnione przez Urząd Gminy, w związku                

z czym, aby uporządkować pewne sprawy podejmowana jest ta uchwała, przy prowadzeniu 

handlu poza targowiskiem nie ma konieczności prowadzenia opłaty targowej, a do tej opłaty, 

jak zapewne radni pamiętają trzeba było dołożyć, gdyż wpływy z opłaty nie pokrywały ani 

kosztów pracownika, ani kosztów utrzymania targowiska. Pan Wójt wyraziła nadzieję, że brak 

opłaty zachęci więcej sprzedających do handlu na tym terenie, dotychczasowe targowisko nie 

miało najlepszej lokalizacji, po opadach deszczu robiło się tam błoto. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż opinia Komisji na temat tej uchwały jest 

pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,               

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie określenia miejsc i sposobu prowadzenia handlu poza 

targowiskiem. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XIX/151/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie określenia miejsc i sposobu 

prowadzenia handlu poza targowiskiem, odczytał jej treść, po czym uznał punkt czternasty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piętnastego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił 

Pana Wójta. 
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Pan Wójt powiedział, iż ten Regulamin był już szeroko omawiany, Regulamin przyjmowany   

w formie jednolitej, od poprzedniego różni się zapisami dotyczącymi wprowadzania zwierząt 

na obiekty publiczne, zdaniem Pana Wójta pewne ograniczenia z tym związane należy 

utrzymać, zmiana dotyczy także częstotliwości wywozu odpadów, jest to uregulowanie wtórne, 

gdyż wynika z przepisów powszechnie obowiązujących, harmonogram wywozu odpadów na 

nowych zasadach został zamieszczony w Kurierze. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż opinia Komisji na temat tej uchwały jest 

pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XIX/152/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie uchwalenia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał 

punkt piętnasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 16 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szesnastego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu korzystania z parkingów 

niestrzeżonych zlokalizowanych na terenie Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący                                    

o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż w trakcie prac nad Regulaminem na Komisjach zwrócona została 

uwaga na pewne sprawy, w związku z czym pierwotna uchwała została zmieniona, w § 4 ust. 

1 „Czas zajmowania miejsc parkingowych przez Użytkowników nie powinien być dłuższy niż 

14 kolejno następujących po sobie godzin na dobę…”, wcześniej było to 12 godzin, ale dla tych 

których zmiana trwa 12 godzin jest to zbyt krótki czas, dlatego został wydłużony do 14 godzin. 

W zapisie „…w przypadku pierwszego rzędu miejsc od strony drogi powiatowej parkingu 

zlokalizowanego na działce ew. nr 5894/4 nie dłuższy niż 2 kolejno następujące po sobie 

godziny na dobę…” chodzi o parking przy Szkole Podstawowej Nr 1, pierwszy rząd nie byłby 

zajmowany przez samochody długotrwale, pozostałby do dyspozycji osób przywożących                         

i odbierających dzieci ze szkoły, a także dla osób korzystających z usług położonych po 

sąsiedzku. Pan Wójt powiedział, iż dodatkowo wprowadza się zapis „W przypadku miejsc 

wyznaczonych do parkowania przed frontem budynku Ośrodka Zdrowia położonego na działce 

nr 5765 dopuszcza się parkowanie w czasie 2 kolejno następujących po sobie godzin”, oprócz 

miejsc dla niepełnosprawnych są tam inne miejsca parkingowe, które są zajmowane 

długotrwale przez osoby nie korzystające z Ośrodka Zdrowia, aby temu zapobiec wprowadzane 

jest ograniczenie. Pan Wójt powiedział, iż zostanie zwiększona liczba miejsc postojowych dla 

osób niepełnosprawnych, ale to będzie określone w organizacji ruchu, a nie w regulaminie,                    

z pozostałych miejsc parkingowych będą mogli korzystać pracownicy i klienci Ośrodka 

Zdrowia. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż opinia Komisji na temat tej uchwały jest 

pozytywna. 

Pani M. Janas – Piwińska zwróciła uwagę na potrzebę zmiany daty w § 8. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wprowadzenia Regulaminu korzystania z parkingów 

niestrzeżonych zlokalizowanych na terenie Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XIX/153/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie wprowadzenia Regulaminu 

korzystania z parkingów niestrzeżonych zlokalizowanych na terenie Gminy Rakszawa, 

odczytał jej treść po czym uznał punkt szesnasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 17 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siedemnastego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty dla pierwszej grupy taryfowej odbiorców 

usług zbiorowego odprowadzania ścieków w okresie od 1 lipca 2020 r. do 31 grudnia 2020 r.  

z terenu Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił 

Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż jest to kontynuacja uchwały dotyczącej pierwszego półrocza roku 

2020, również drogie półrocze zostaje objęte dopłatą, tak jak było mówione przy sporządzaniu 

budżetu, co radni na pewno pamiętają, wówczas środki na drugie półrocze nie były zakładane 

ze względu na to, że były potrzebne na inwestycje, a wiadomym było, że w międzyczasie uda 

się pozyskać kolejne środki, w związku z czym uchwała na kolejne pół roku jest podejmowana 

w dniu dzisiejszym. Gmina kolejny rok dopłaca do ścieków mieszkańcom, aby nie odczuwali 

tak bardzo wzrastających cen ścieków, są to niemałe kwoty, w poprzednim roku na ten cel 

Gmina wydatkowała prawie 400.000,00 zł. Pan Wójt powiedział, iż tę pomoc dla mieszkańców 

będzie kontynuował również w roku następnym, dodał iż jest to pomoc konieczna dla 

mieszkańców dlatego też poprosił radnych o podjęcie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż opinia Komisji na temat tej uchwały jest 

pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                       

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie ustalenia dopłaty dla pierwszej grupy taryfowej odbiorców 

usług zbiorowego odprowadzania ścieków w okresie od 1 lipca 2020 r. do 31 grudnia 2020 r.  

z terenu Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XIX/154/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie ustalenia dopłaty dla pierwszej 
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grupy taryfowej odbiorców usług zbiorowego odprowadzania ścieków w okresie od 1 lipca 

2020 r. do 31 grudnia 2020 r. z terenu Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

siedemnasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 18 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu osiemnastego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu 

tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż temat gospodarowania odpadami jest tematem drażliwym, na szczęście 

w Gminie Rakszawa nie aż tak bardzo, obowiązująca stawka jest jedną z najniższych, cały czas 

prowadzone są działania mające na celu obniżenie kosztów, Pan Wójt wyraził nadzieję, że 

Regionalna Izba Obrachunkowa przychyli się do wniosku i nie zakwestionuje propozycji 

obniżenia stawek, w projekcie uchwały, która jest podejmowana jest zapis „Ustala się 

następującą stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi: W przypadku gdy 

nieruchomość zamieszkuje od 1 do 5 osób – stawka opłaty wynosi 16,00 zł od jednego 

mieszkańca miesięcznie. W przypadku gdy nieruchomość zamieszkuje 6 i więcej osób – stawka 

opłaty wynosi łącznie 90,00 zł miesięcznie.” Gospodarstwo domowe w Rakszawie nie będzie 

płacić więcej jak 90,00 zł miesięcznie.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż opinia Komisji na temat tej uchwały jest 

pozytywna. 

Przewodniczący Komisji Społecznej zapytał, czy ta zmiana wiąże się ze zmianą deklaracji.  

Pan Wójt powiedział, iż ta zmiana nie wymaga zmiany deklaracji.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                          

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XIX/155/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty, odczytał jej 

treść, po czym uznał punkt osiemnasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 19 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiętnastego porządku obrad                     

tj. podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Sokołów Małopolski                              

w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę miejscowości Trzeboś Podlas w Gminie Sokołów 

Małopolski. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż nie zawsze każdy samorząd ma na swoim terenie szeroko rozbudowaną 

sieć wodociągową, w związku z czym jeżeli była, czy jest nieruchomość położona przy granicy 

z inną gminą, która ma rozbudowaną taką sieć, dobrą praktyka jest, aby tę nieruchomość 

przyłączyć do sieci wodociągowej gminy sąsiedniej, takie sytuacje wiążą się z koniecznością 
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zawierania porozumień międzygminnych, aby odbywało się to zgodnie z prawem. Taka 

sytuacja zachodzi między Gminą Sokołów Małopolski, której mieszkańcy chcieliby skorzystać 

z przyłączenia do sieci wodociągowej na terenie Gminy Rakszawa, gdyż na tamtym terenie nie 

ma możliwości wykonania sieci wodociągowej, w związku z czym obie gminy zawierają 

stosowne porozumienie. Pan Wójt powiedział, iż współpraca między gminami sąsiednimi musi 

układać się jak najlepiej, to porozumienie dotyczy tego, że mieszkańcy sąsiedniej gminy będą 

korzystać z naszej wody, ale z kolei nasi mieszkańcy korzystają ze szkoły, która mieści się na 

terenie Gminy Sokołów Małopolski, mieszkańcy korzystają z tych samych dróg, których 

fragmenty naprzemiennie znajdują się raz na terenie Gminy Sokołów, a raz na terenie Gminy 

Rakszawa. Pan Wójt powiedział, iż myśli, że do Końca roku Gmina Rakszawa zawrze 

porozumienia o współpracy ze wszystkimi sąsiednimi gminami.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż opinia Komisji na temat tej uchwały jest 

pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                       

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Sokołów Małopolski                            

w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę miejscowości Trzeboś Podlas w Gminie Sokołów 

Małopolski. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XIX/156/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą 

Sokołów Małopolski w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę miejscowości Trzeboś 

Podlas w Gminie Sokołów Małopolski, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziewiętnasty 

porządku obrad za wyczerpany. Pan Przewodniczący ogłosił kilka minut przerwy. 

 

Ad. 20 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady i przeszedł do realizacji punktu 

dwudziestego porządku obrad tj. podjęcie uchwały w sprawie ponownego zwrócenia się do 

Powiatu Łańcuckiego z apelem w sprawie modernizacji ewidencji gruntów w Gminie 

Rakszawa. Pan Przewodniczący powiedział, iż z uwagi na brak reakcji Powiatu Łańcuckiego 

na wcześniejszy apel zawarty w uchwale Nr VIII/53/19 Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 maja 

2019 r. Rada Gminy Rakszawa ponownie apeluje do Powiatu Łańcuckiego o niezwłoczne 

przeprowadzenie kontroli procedury zmian użytków na nieruchomościach położonych na 

terenie Gminy Rakszawa, wykonanych w ramach prowadzonej modernizacji gruntów, co do 

których wpływają do Rady Gminy Rakszawa liczne skargi mieszkańców Gminy Rakszawa. 

Rada Gminy Rakszawa informuje, że zasadniczym problemem dla mieszkańców Gminy 

Rakszawa jest wprowadzenie przez Powiat Łańcucki użytków budowlanych w zamian za 

dotychczas istniejące użytki rolne, wchodzące w skład gospodarstw rolnych. 

Pan Wójt opowiedział, iż ewidencja gruntów stanowi podstawę do obliczenia podatku od 

nieruchomości, Wójt wraz z Radą Gminy określa tylko i wyłącznie stawkę podatkową, ta 

stawka u nas jest niezmieniona już od paru lat, do stawki podkłada się mnożnik, czyli dane                

z ewidencji gruntów i te dane uległy istotnej zmianie, przypadki że działka z oznaczeniem „B” 

czyli budowlana zwiększyła swoją powierzchnię z 5 – 6 arów do 70 arów nie są jednostkowe, 
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na pytanie jaka jest podstawa tej zmiany odpowiedzi są różne, niespójne, a najczęściej ludzie 

otrzymują odpowiedź, że podatki są większe, bo zostały podniesione. Nie ma jednolitego 

stanowiska i jednolitych zmian, przychodzą zmiany gdzie w identycznym przypadku, przy 

identycznym rozłożeniu zabudowy i przy tożsamym statusie podatnika, jeden podatnik ma 

tereny „B”, czyli czyste budowlane, gdzie podatek wynosi 500,00 – 700,00 zł, a drugi ma tereny 

„B/Ps” czyli jest to zabudowa zagrodowa, czyli podatek wynosi tam około 100,00 zł. Pan Wójt 

powiedział, iż są przypadki, gdzie dane w ewidencji gruntów zostały zmienione, bez 

powiadomienia o tym fakcie właścicieli nieruchomości, nie wiedzieli nawet o pomiarach 

geodezyjnych. Pan Wójt przypomniał, iż pierwszy apel do Powiatu Łańcuckiego w tej sprawie 

był kierowany ponad rok temu, nie było na niego żadnej konkretnej reakcji, w związku z tym 

na ostatniej Komisji wraz z radnymi postanowili o zaangażowaniu w tę sprawę kancelarii 

prawnej, która opracuje opinię związaną z prawidłowością przeprowadzenia tejże modernizacji 

i na zasadzie dostępu do informacji publicznej Gmina zażąda wszystkich danych związanych       

z prowadzeniem tego procederu. Do tej pory Rada Gminy zwraca się do Rady Powiatu                               

o przeprowadzenie kontroli, gdyż to ona posiada możliwość nadzoru, nad wykonywaniem 

zadań przez Starostę, mimo roku czasu nie spotkało się to z żadną reakcją, w związku z czym 

kancelaria przygotuje opinię, jakie Gmina ma możliwości prawne kontroli tychże poczynań                    

i jeżeli Rada po tej opinii zgodzi się, będzie można się zwrócić do lokalnych parlamentarzystów 

o interwencję poselską, a wtedy organy są zobowiązane do przedstawienia wszystkich danych, 

nie chodzi o wymuszenie na Powiecie Łańcuckim, aby przywrócił wszystkim mieszkańcom 

grunty budowlane na grunty rolne, chodzi o to, aby oznaczenia gruntów były wprowadzane 

zgodnie z przepisami i w sposób sprawiedliwy. Pan Wójt dodał, iż w stosunku do wszystkich 

osób, szczególnie urzędników samorządowych i państwowych, którzy podają nieprawdziwe 

informacje twierdząc, że wzrost podatków jest związany z podwyżką cen będzie występował 

na drogę cywilną i karną.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż opinia Komisji na temat tej uchwały jest 

pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie ponownego zwrócenia się do Powiatu Łańcuckiego z apelem  

w sprawie modernizacji ewidencji gruntów w Gminie Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XIX/157/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie ponownego zwrócenia się do 

Powiatu Łańcuckiego z apelem w sprawie modernizacji ewidencji gruntów w Gminie 

Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dwudziesty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 21 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego pierwszego 

porządku obrad tj. podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta. Pan 

Przewodniczący powiedział, iż po analizie Raportu o stanie Gminy Rakszawa za 2019 rok, po 

analizie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu radni wspólnie 

uznali, aby w nieznaczny sposób podnieść wynagrodzenie Pana Wójta. Przewodniczący Rady 
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Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Wójta. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XIX/158/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta, 

dodał iż w §3 należy wpisać „… z mocą obowiązującą od dnia 1 sierpnia 2020r.”. Pan 

Przewodniczący uznał punkt dwudziesty pierwszy porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 22 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego drugiego porządku 

obrad tj. podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na 

rok 2020. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta.  

Pan Wójt podziękował radnym za podjęcie poprzedniej uchwały, a następnie oddał głos Pani 

Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie  

Gminy Rakszawa na rok 2020 obejmuje zmiany dochodów i wydatków budżetu. Zmiany                             

w zakresie dochodów obejmują zwiększenie dochodów budżetu o kwotę 463.561,00 zł                             

z następujących tytułów : 

 dotacji  na podstawie Umowy Nr RG.I.7152.11.4.2020 zawartej z Województwem 

Podkarpackim na realizację zadania przebudowę drogi wewnętrznej na działce nr 

6118/4 w miejscowości Rakszawa o kwotę 72.000,00 zł, 

 z tytułu  udziałów w podatku dochodowym od osób prawnych  o kwotę 330.000,00 zł, 

 zwrotu na rachunek budżetu  środków finansowych z niewykorzystanych w terminie 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 15.590,00 zł, 

 refundacji  wydatków majątkowych z projektu  ”Wyposażenie sali teatralnej                                 

w Rakszawie”  kwota 45.971,00 zł. 

Wydatki budżetu zwiększono o kwotę 463.561,00 zł, w tym wydatki bieżące 205.000,00 zł na 

wydatki majątkowe 258.561,00 zł. Zakres wydatków bieżących obejmuje: 

 na zadania Ochotniczych Straży Pożarnych  (rozdział 75412) kwota 5.000,00 zł, 

 zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu 

ścieków, Rada Gminy może podjąć uchwałę o dopłacie do jednej lub wszystkich 

taryfowych grup odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę lub zbiorowego 

odprowadzania ścieków, na tej sesji zabezpieczane są środki na ten cel, na okres od                   

1 lipca  do końca roku budżetowego 200.000,00zł  

 na wydatki majątkowe przeznaczono 258.561,00 zł, ze środków tych będą finansowane 

następujące zadania: 

 w rozdziale 60016 drogi publiczne na zadanie budowa drogi publicznej Rakszawa 

Nowe Pole -Rakszawa (Pułanki) kwota 41.561,00 zł, 

 w rozdziale 60017 drogi wewnętrzne na zadania przebudowa drogi wewnętrznej na 

działce nr 6118/4 w miejscowości Rakszawa na podstawie Umowy Nr 

RG.I.7152.11.4.2020 zawartej z Województwem Podkarpackim kwota 72.000,00 zł, 

przebudowa drogi w Rakszawie - Grobla na działkach 6386/1, 6386/3, 6392, 6386/4 
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75.000,00 zł, budowa drogi wewnętrznej na działkach nr 7573,7579/5,7579/6                             

w miejscowości Rakszawa 64.000,00 zł. 

Przeniesienia wydatków budżetu obejmują następujące zmiany: 

 zmniejsza się wydatki zaplanowane na zadanie zagospodarowanie terenu wokół stawów 

działki nr 4544/2, 4544/3w kwocie 30.000,00 zł (rozdział 70005 gospodarka 

mieszkaniowa), oszczędności po wykonaniu przystanku autobusowego w kwocie 

3.000,00 zł oraz pozostałe wydatki bieżące (z rozdziału 90003 Oczyszczanie miast i wsi 

10.000,00 zł, z rozdziału 90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg 10.000,00 zł)                                 

i przeznacza się na zadania oświaty 33.000,00 zł (w Szkole Podstawowej nr 3 im. Jana 

Pawła II wykonanie izolacji fundamentów oraz przebudowa dachu szkoły 28.000,00 zł, 

w Szkole Podstawowej w Wydrzu wykonanie instalacji elektrycznej 5.000,00 zł) oraz 

na zakupy do remontów bieżących na budynkach gminnych, 

 dotacje dla stowarzyszenia na dowożenie uczniów niepełnosprawnych do szkół 

zmniejsza się o kwotę 50.000,00 zł w związku z zaistniałą sytuacją pandemii, środki te 

przeniesione na rozdział 80101 szkoły podstawowe na zadania w  Szkole Podstawowej 

Nr 2 im. Stefana Mierzwa na wykonanie instalacji elektrycznej oraz przebudowę 

pomieszczeń szkolnych 35.000,00 zł, w Szkole Podstawowej w Węgliskach  na zakup 

pompy grzewczej do centralnego ogrzewania 15.000,00 zł. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedział, iż opinia Komisji na temat tej uchwały jest 

pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2020. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 1 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XIX/159/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

Gminy Rakszawa na rok 2020, po czym uznał punkt dwudziesty drugi porządku obrad za 

wyczerpany. 

 

Ad. 23 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego trzeciego porządku 

obrad tj. przedstawienia Raportu o stanie Gminy Rakszawa za 2019 rok oraz debata. Pan 

Przewodniczący oddał głos Panu Wójtowi. 

Pan Wójt powiedział, iż radni otrzymali raport w ustawowym terminie, poinformował 

zebranych, że w porównaniu do roku 2018 kwota na wydatki inwestycyjne w Gminie Rakszawa 

wzrosła 3,5 krotnie, a następnie przybliżył treść Raportu zgodnie z załącznikiem nr 1 do 

protokołu. Pan Wójt powiedział, iż na to jak wygląda raport składa się wiele czynników, m.in. 

współpraca z Radą Gminy, współpraca z jednostkami organizacyjnymi, a także współpraca 

między jednostkami, udało się wypracować nowe wzorce związane z współpracą z gminami 

sąsiednimi, z Gminą Żołynia w zakresie infrastruktury ściekowo – wodociągowej, w zakresie 

terenów przygranicznych, czy promocji, z Gminą Białobrzegi w zakresie promocji, wspólnego 

zagospodarowania terenów, z Gminą Czarna, z Gminą Łańcut, z Miastem Łańcut w zakresie 
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nowej infrastruktury, tu również z Marszałkiem Województwa, z którym współpraca jest także 

na płaszczyźnie organizacji komunikacji zbiorowej, w tej chwili trwają prace związane                          

z wyborem przewoźników. W roku 2019 Gmina współpracowała z Urzędem Marszałkowskim 

w zakresie budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej w Potoku, w 2019 roku udało się także 

zakończyć proces toczący się od wielu lat związany z przejęciem stadionu sportowego, w tej 

chwili trwają prace związane z modernizacją tego obiektu. Również w 2019 roku udało się 

pozyskać nieruchomości na poszerzenie dróg, cały czas trwają prace związane z regulacją dróg. 

Pan Wójt nawiązując do wydatków inwestycyjnych powiedział, iż w tym roku już jest to kwota 

4.000.000,00 zł, a gdyby brał pod uwagę wartość inwestycji byłoby to 8.000.000,00 zł, ale 

realizacja tych inwestycji wykracza poza rok 2020. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję – debatę 

nad Raportem o stanie Gminy Rakszawa za 2019 rok. 

Pani M. Janas – Piwińska powiedziała, iż raport o stanie Gminy za 2019 rok podsumowuje 

wspólną pracę, z perspektywy dziesięcioletniego doświadczenia bycia radną stwierdza, że był 

to rok jeden z najkorzystniejszych dla Gminy, plany i zamierzenia zarówno Wójta, jak                             

i radnych są sukcesywnie realizowane, wszystkie te działania zmierzają do jednego, aby 

wszystkim się w naszej Gminie lepiej żyło. Pani radna pogratulowała Panu Wójtowi. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani M. Janas – Piwińska, dodał iż podpisuje się 

pod Jej słowami, a wspomniana współpraca, to czysta przyjemność. Pan Przewodniczący 

zapytał, czy ktoś chce jeszcze zabrać głos, w związku z tym, że nikt więcej nie zabrał głosu 

uznał punkt dwudziesty trzeci porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 24 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego czwartego porządku 

obrad tj. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Rakszawa wotum zaufania. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż ta uchwała w swojej treści jest czysto techniczna, radni podejmując ją 

dają wyraz poparcia wszystkich poczynań Wójta. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, zapytał czy radni chcą zabrać głos 

w temacie tej uchwały, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję,                               

a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Rakszawa 

wotum zaufania. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XIX/160/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Rakszawa wotum zaufania, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dwudziesty czwarty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 25 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego piątego porządku 

obrad tj. podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rakszawa za 2019 rok. Pan Przewodniczący 
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zapoznał radnych z uchwałą nr 3/33/2020 z dnia 7 maja 2020 r. Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie wydania opinii o przedłożonym 

przez Wójta Gminy Rakszawa sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2019 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o przedstawienie 

opinii o wykonaniu budżetu Gminy za 2019 rok. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnych powiedziała, iż Komisja Rewizyjna pracowała na 

dwóch posiedzeniach, w dniach 19 maja i 3 czerwca 2020 roku, na których rozpatrywała 

sprawozdanie Wójta Gminy Rakszawa z wykonania budżetu za 2019 rok, zapoznała się ze 

sprawozdaniami i uwagami a także wysłuchała ustnych wyjaśnień Skarbnika Gminy, treść całej 

opinii radni mają dołączoną do materiałów na dzisiejszą sesję (załącznik nr 2 do protokołu), 

Komisja Rewizyjna w trakcie prac nie wniosła uwag do sprawozdania z wykonania budżetu            

i rekomenduje o podjęcie uchwały jak w proponowanym brzmieniu.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję, zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie 

tej uchwały, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał 

pod głosowanie uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rakszawa za 2019 rok. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XIX/161/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rakszawa za 2019 rok, po czym 

uznał punkt dwudziesty piaty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 26 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego szóstego                  

porządku obrad tj. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za 2019 rok dla Wójta 

Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej                             

o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy           

w Rakszawie z dnia 3 czerwca 2020 roku w sprawie o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Rakszawa za 2019 rok (załącznik nr 3 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż wniosek i opinia przedstawione przez 

Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej zostały przesłane do Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

która w tej sprawie wydała pozytywną opinię. Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych 

z uchwałą Nr 3/33/2020 z dnia 16 czerwca 2020 roku Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Rzeszowie, w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy w Rakszawie o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Rakszawa z tytułu wykonania 

budżetu gminy za 2019 r. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję, zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie 

tej uchwały, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał 

pod głosowanie uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium za 2019 rok dla Wójta Gminy 

Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  
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„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XIX/162/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie udzielenia absolutorium za 2019 

rok dla Wójta Gminy Rakszawa, po czym odczytał jej treść, a następnie oddał głos Panu 

Wójtowi. 

Pan Wójt podziękował radnym za jednogłośne podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium, powiedział iż współpraca z Radą Gminy układa się bardzo prawidłowo, gdyby 

nie to, nie udałoby się zrobić wielu inwestycji, czy zrealizować wielu poczynań, niemałe 

znaczenie ma tu wzajemne zaufanie między Wójtem, a Radą Gminy. Pan Wójt powiedział, iż 

podjęcie tej uchwały jest również udzieleniem absolutorium pracownikom Urzędu, 

Kierownikom i Dyrektorom jednostek. Pan Wójt podziękował pracownikom Urzędu, którzy 

musieli się przystosować do Jego rytmu pracy, podziękował Pani Skarbnik, Pani Sekretarz, 

Dyrektorom jednostek oświatowych, Gminnemu Ośrodkowi Kultury i Czytelnictwa oraz 

Zespołowi Ekonomiczno – Administracyjnemu Szkół i Przedszkola. Pan Wójt dodał, iż ma 

nadzieje, że współpraca nadal będzie się dobrze układać, a kolejne lata będą równie owocne. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż udzielenie absolutorium oznacza stwierdzenie 

prawidłowości finansowego działania naszego samorządu, zarządzanie publicznymi 

pieniędzmi, to bardzo odpowiedzialne zadanie, które wymaga rozwagi i skrupulatności, na 

sukces otrzymania absolutorium składa się praca wielu osób, którym należą się słowa uznania. 

Pan Przewodniczący życzył Panu Wójtowi dużo sił i zdrowia.  

Goście przybyli na dzisiejszą sesję złożyli Panu Wójtowi gratulacje i podziękowania za 

dotychczasową współpracę. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt dwudziesty szósty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 27 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego siódmego porządku 

obrad tj. wnioski i zapytania radnych. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej wyraził zadowolenie z przybywających progów 

zwalniających na drogach gminnych, niemniej jednak mieszkańcy wnioskują o kolejne progi, 

są wnioski mieszkańców o zamontowanie progów na drodze gminnej przy Stacji Paliw, a także 

o kontynuację montażu progów na drodze gminnej Rakszawa – Dąbrówki, w końcowej jej 

części, czyli od strony Dąbrówek. Pan Przewodniczący powiedział, iż progi są tam potrzebne, 

gdyż kierowcy jeżdżą tam bardzo szybko. 

Pan Wójt powiedział, iż dyskusja na ten temat pojawiła się na ostatnim posiedzeniu, jest wiele 

wniosków mieszkańców o zamontowanie progów zwalniających, są analizowane na bieżąco, 

montaż progów już się rozpoczął, temat był chwilowo wstrzymany ze względu na potrzebę 

zatwierdzenia organizacji ruchu. Pan Wójt powiedział, iż wnioski zgłoszone przez 

Przewodniczącego Komisji Gospodarczej są jak najbardziej zasadne, poprosił o przekazanie 

mieszkańcom, że w miarę możliwości, a na pewno do końca roku te progi zostaną 

zamontowane, dodał iż będzie szukał środków w budżecie, żeby na następnej sesji je przenieść 

na zakup kolejnych progów zwalniających. Pan Wójt powiedział, iż wnioski o zamontowanie 

progów są praktycznie z każdej części Gminy. Jeżeli chodzi o poprawę bezpieczeństwa, to 

realizowany jest kolejny etap wykonywania monitoringu, poza szkołami i altanką 

monitorowany jest już stadion sportowy, monitoring działa 24 godziny na dobę i wszelkie 

nagrane akty niszczenia będą zgłaszane organom ścigania.  
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Przewodniczący Rady Gminy w imieniu swoim i mieszkańców przysiółka Potok poprosił                      

o wyznaczenie na drodze wojewódzkiej na wysokości przystanku autobusowego przejścia dla 

pieszych.  

Pan Wójt korzystając z obecności radnego Sejmiku Województwa Podkarpackiego poprosił Go 

o poparcie tego wniosku, dodał iż miejsce na przejście jest przygotowane, wnioski kierowane 

były jeszcze w tamtym roku.  

Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Panu K. Ożóg – radnemu Sejmiku Województwa 

Podkarpackiego. 

Pan K. Ożóg wyraził zadowolenie z możliwości uczestnictwa w dzisiejszej sesji, powiedział iż 

liczby dotyczące trzy i półkrotnego wzrostu wydatków na inwestycje w stosunku do roku 

wcześniejszego robią spore wrażenie, czego można pogratulować Wójtowi i radnym, 

przypomniał iż była dzisiaj mowa o ewidencji gruntów, powiedział iż jest to nie tylko podstawa 

do wyliczenia podatków, ale także jest to podstawa do planowania „a kto zaniedbuje 

planowanie, ten planuje zaniedbanie”. Pan radny powiedział, iż po wysłuchaniu wypowiedzi, 

które padły na dzisiejszej sesji wie, że w Gminie Rakszawa takiego zagrożenia nie ma, ważnym 

jest, aby mapa ewidencji gruntów była mapą sprawiedliwą, niedopuszczalnym jest, aby 

pojawiały się na nie wspominane dzisiaj błędy. Pan K. Ożóg poruszył kwestię dotyczącą 

scalania gruntów, przypomniał i w Gminie Rakszawa ten temat był już poruszany, jako jeden 

z atutów przeprowadzenia prac scaleniowych podał to, że żadna z wyznaczonych przy tym 

nieruchomości nie zostanie bez dojazdu, a jak Pan Wójt dzisiaj wspomniał, na terenie Gminy 

trwają prace z regulowaniem dróg, na terenach objętych scalaniem takich problemów nie ma, 

drogi są planowane przy scalaniu, poprzez budowę nowych dróg uwalniają się tereny 

budowlane, tereny inwestycyjne, w związku z czym warto rozważyć taką możliwość. Pan radny 

powiedział, że jeżeli radni, czy mieszkańcy chcieliby się dowiedzieć czegoś więcej na temat 

prac scaleniowych, od wykonawcy takich prac, to On może takie spotkanie z przedstawicielami 

Podkarpackiego Biura Geodezji i Terenów Rolnych zorganizować, jest to jednostka Marszałka, 

która takie prace realizuje, dodał iż takie prace finansowane są z pieniędzy centralnych, 

wprawdzie w tej Perspektywie środków na ten cel już nie ma, ale będzie nowa Perspektywa, 

gdzie środki na takie cele na pewno się pojawią. Pan K. Ożóg powiedział, iż Pan Wójt 

wspominał dzisiaj wiele inwestycji i mówił o pozyskanych środkach, nie wspomniał o kwocie 

20.000,00 zł, które trafią na teren Gminy z przeznaczeniem na renowację polichromii                            

w Kościele, wszystko to można realizować dzięki współpracy i wzajemnemu poparciu. Pan 

radny podsumowując pogratulował Panu Wójtowi uzyskanego absolutorium.   

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcieliby jeszcze zabrać głos w tym punkcie, 

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu uznał punkt dwudziesty siódmy porządku obrad za 

wyczerpany. 

 

Ad. 28 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego ósmego porządku 

obrad tj. sprawy różne. 

Pan Wójt powiedział, iż we wcześniejszym wystąpieniu popełnił gafę, wymieniając jednostki 

zapomniał o Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej, za co przeprosił, dodał że również 

pracownikom Ośrodka należą się podziękowania za pracę w 2019 roku.  

Pani M. Janas – Piwińska korzystając z obecności radnego Sejmiku Województwa 

Podkarpackiego zwróciła uwagę na problem z komunikacją, przy wyjeździe z Rakszawy na 

drogę wojewódzką Łańcut – Leżajsk, mieszkańcy marzą o rondzie, ale zdają sobie sprawę, że 
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to sfera marzeń, im wystarczyłoby ułatwienie wyjazdu w rannych i południowych godzinach 

szczytu, rozwiązanie tego problemu leży w gestii Zarządu Dróg Wojewódzkich, w związku                 

z czym Pani radna poprosiła o zasygnalizowanie tego tematu, żeby później móc rozmawiać                  

o konkretach.  

Pan K. Ożóg przyznał rację Pani M. Janas – Piwińska, że jest to bardzo istotny problem, 

poprosił, aby ze strony Gminy wyszło pismo w tej sprawie do Podkarpackiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, do Marszałka Województwa, a wówczas On ze swojej strony dołoży wszelkich 

starań, aby pomóc w rozwiązaniu tego problemu. Na terenie województwa podkarpackiego jest 

1 600 km dróg wojewódzkich, potrzeby w zakresie modernizacji, odnowy, przebudowy są 

bardzo duże, ale zawsze trzeba próbować, jeżeli będzie pismo z Gminy, wówczas łatwiej będzie 

rozmawiać, dodał aby w piśmie napisać także o wspominanym dzisiaj przejściu dla pieszych  

w ciągu drogi wojewódzkiej.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w tym punkcie,               

w związku z tym, że nikt nie zabrał głosu uznał punkt dwudziesty ósmy porządku obrad za 

wyczerpany. 

 

Ad. 29 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XIX sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 1000 do godz. 1242.   

 

Protokołowała: Teresa Nowicka   

Zatwierdził: 

 

Marcin Bardjan 

Przewodniczący Rady Gminy 


